
Title (en)
Dye ribbon for thermal dye transfer.

Title (de)
Farbband zur Farbstoffübertragung unter Wärmeeinwirkung.

Title (fr)
Ruban de colorant pour transfert de colorant par la chaleur.

Publication
EP 0321388 A1 19890621 (DE)

Application
EP 88730277 A 19881208

Priority
• DE 3742924 A 19871215
• DE 3817753 A 19880520

Abstract (en)
A known ink ribbon consisting of a carrier layer and an ink layer also contains an exothermically decomposable component which, when heat is
supplied, supports ink transfer. <??>In the new ink ribbon(1, 4) a particularly good release of the ink layer (3, 7) from the carrier layer (2, 5) and a
firm attachment of the ink to a record carrier to be printed are attained by providing cellulose nitrate as a component in the ink layer (3) or in the form
of a release layer (6) between the carrier layer (5) and the ink layer (7). The decomposition temperature of the cellulose nitrate is adjustable in the
region between 100 DEG C and 150 DEG C by the addition of catalysts. <IMAGE>

Abstract (de)
Ein bekanntes Farbband bestehend aus einer Trägerschicht und einer Farbschicht enthält zusätzlich eine exotherm zersetbare Komponente, die
bei Wärmezufuhr die Farbstoffübertragung unterstützt. Bei dem neuen Farbband (1;4) wird eine besonders gute Ablösung der Farbschicht (3;7) von
der Trägerschicht (2;5) und eine feste Anbindung der Farbe an einen zu bedruckenden Aufzeichnungsträger dadurch erreicht, daß als Komponente
in der Farbschicht (3) oder in Form einer Ablöseschicht (6) zwischen der Trägerschicht (5) und der Farbschicht (7) Cellulosenitrat vorgesehen ist.
Durch katalytische Zusätze ist die Zersetzungstemperatur des Cellulosenitrats im Bereich zwischen 100° C und 150° C einstellbar.
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